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[TRANSLATION – TRADUCTION]1 

The Republic of Argentina has selected the reporting procedure provided for in Article 9, 1 
(b) (ii) of the Convention. 

The Republic of Argentina considers that Article 26, 2 (b) and the correlative Article 1, 2 (b) 
are not applicable to territories subject to a sovereignty dispute recognized by the United Nations 
General Assembly. 

The Republic of Argentina recalls that the Falkland Islands (Malvinas), South Georgia and the 
South Sandwich Islands and the surrounding maritime areas are an integral part of its territory and 
as they are illegally occupied by the United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland, they 
are the subject of a sovereignty dispute recognized by the international community. 

In that regard, the General Assembly has adopted resolutions 2065 (XX), 3160 (XXVIII), 
31/49, 37/9, 38/12, 39/6, 40/21, 41/40, 42/19 and 43/25 in which it recognizes the existence of a 
sovereignty dispute referred to as the “Question of the Falkland Islands (Malvinas)” and urges the 
governments of the Republic of Argentina and the United Kingdom of Great Britain and Northern 
Ireland to resume negotiations in order to find as soon as possible a peaceful, fair and definitive so-
lution to the dispute. The United Nations Special Committee on Decolonization, too, has repeated-
ly made similar calls. 
 

[TRANSLATION – TRADUCTION]1 

La République Argentine opte pour la procédure de transmission des informations prévue à 
l’article 9, paragraphe 1, alinéa (b), sous-alinéa (ii), de la Convention. 

La République Argentine considère que l’article 26, paragraphe 2, alinéa (b), et, corrélative-
ment, l’article premier, paragraphe 2, alinéa (b) de la Convention, ne s’appliquent pas aux terri-
toires qui sont l’objet d’un conflit de souveraineté reconnu par l’Assemblée générale des Nations 
Unies. 

La République Argentine rappelle que les Îles Falkland (Malvinas), la Géorgie du Sud et les 
Îles Sandwich du Sud ainsi que les espaces maritimes environnants font partie intégrante de son 
territoire et qu’étant occupés de façon illégitime par le Royaume-Uni de Grande-Bretagne et 
d’Irlande du Nord, ils sont l’objet d’un conflit de souveraineté reconnu par la communauté interna-
tionale. 

À cet égard, l’Assemblée générale a adopté les résolutions 2065 (XX), 3160 (XXVIII), 31/49, 
37/9, 38/12, 39/6, 40/21, 41/40, 42/19 et 43/25 dans lesquelles elle reconnaît l’existence d’un con-
flit de souveraineté au sujet de la « Question des Îles Falkland (Malvinas) » et prie instamment les 
Gouvernements de la République Argentine et du Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d’Irlande 
du Nord de reprendre les négociations afin de parvenir le plus tôt possible à un règlement paci-
fique, équitable et durable de ce conflit. De même, le Comité spécial de la décolonisation des Na-
tions Unies s’est prononcé à plusieurs reprises dans le même sens. 
 

1 Translation supplied by the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization – Traduction fournie 
par l’Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture. 
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